

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍ ကောင်းစွာနိုးကြား

နေ့ရောညညပါ အမြဲမပြတ် ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍ဖြစ်
သော သတိရှိသူ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရား၏ တပည့်တို့သည်
အခါခါသိမ်း ကောင်းစွာနိုးကြားသောအားဖြင့် နိုးကြားရ
ကုန်၏။

ပက်ဏ္ဍကဝင်(ဓမ္မပဒ-၂၉၆)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၈ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၀၀၇)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပတ်ဝန်းကျင်အနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း (၂) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ဂုဏ်ပြု ပေးအပ်ထားသည့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လေ့ကျင့်ရေးလုပ်ငန်းများကို မပြတ်ဆောင်ရွက်နေရန်မှာကြား



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ရေယာဉ်များအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများ၊ ပင်လယ်ပြာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ ရေကြောင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများအား တားဆီးကာကွယ်ရန်၊ ပင်လယ်ပြင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုအထောက်အကူပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်၊ အရေးပေါ်အချိန်တွင် တပ်မတော်(ရေ)အား အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် စသည့်ရည်မှန်းချက် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၆ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး တပ်ဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်း (၂) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များဖြစ်သည့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ◀

ပြင်းထွင် နန်းမြိုင်တော်မီ

ပင်လယ်အစာများ-ရန်- ၀၅၅ ၂၀၂၀၇၀၀၊ ၀၅၅ ၂၀၂၀၇၀၀
 STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်-ပြည်လမ်း-ရန်- ၀၅ ၃၀၆၀၀၀၀
 KHA YAE PIN MART-ဆင်တူး-ပြည်လမ်း-ရန်- ၀၅ ၆၇၀၇၇၀၀၀
 STARMART MANDALAY Wholesale- နှလမ်း-မင်းမောင်-မန္တလေးမြို့- ၀၅ ၆၆၁၀၀၂၂၄၄
 STARMART Nay Pyi Taw-ရန်- မန္တလေး-လမ်းမတော်- ရွာအောက်ရပ်- မြင်းမောင်း- ၀၅ ၆၅၅၁၀၀၀၀

ရော်ဘာကုန်ကြမ်းအရည်အသွေးမြင့်မားရေးနှင့် တန်ဖိုးမြင့်ကုန်ချောများ ထုတ်လုပ်ရေးကြိုးပမ်း

ရော်ဘာသည် စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံဖြစ်ပြီး နှစ်ရှည်ပင် အမျိုးအစား လည်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရော်ဘာစိုက်ဧက ၁၆ သိန်းကျော် ရှိပြီး စိုက်ပျိုးဧက ထက်ဝက်ကျော်မှ နှစ်စဉ် ရော်ဘာစေးတန်ချိန် သုံးသိန်းကျော် ထွက်ရှိနေသည်ဟုဆိုသည်။ သို့ရာတွင် ပြည်တွင်းမှ ထွက်ရှိသည့် စက်မှုကုန်ကြမ်းဖြစ်သော ရော်ဘာကို ပြည်တွင်းမှသုံးစွဲ နိုင်မှုမှာ ၈ ရာခိုင်နှုန်းမျှသာ ရှိနေသည့်အတွက် ရော်ဘာကုန်ကြမ်း သုံးစွဲသော စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည်။

ရော်ဘာကိုအခြေခံ၍ တန်ဖိုးမြင့်ကုန်ချောပစ္စည်း မြောက်မြားစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ ရော်ဘာစေးမှ လျှပ်ကာပစ္စည်းများ၊ ဓာတ်ခွဲ ခန်းသုံး၊ စက်မှုလုပ်ငန်းသုံးလက်အိတ်များ၊ မော်တော်ကား၊ မော်တော် ဆိုင်ကယ်၊ စက်ဘီးတာယာများ၊ မော်တော်ယာဉ်အပိုပစ္စည်းများ၊ အိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းများ၊ မိနပ်များ စသည်ဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းအမယ် ပေါင်းများစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ သက်တမ်းရှည်ပြီး အစေးထွက်နှုန်း ကျဆင်းလာသည့် ရော်ဘာပင်များမှလည်း ရော်ဘာသစ်ကို ထုတ်ယူ ရရှိနိုင်ပြီး ပရိဘောဂများ၊ လှည့်ပတ်ပစ္စည်းများ၊ ကုန်သွယ်ရေးများ စသည်ဖြင့် အမယ်စုံအောင် ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ မိမိတို့၏ အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများရှိ အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များမှ ထုတ်လုပ်လိုက်သည့် ရော်ဘာအခြေခံတန်ဖိုးမြင့် ကုန်ချော ပစ္စည်းများကို မိမိတို့က ပြန်လည်ဝယ်ယူသုံးစွဲနေခြင်းဖြစ်ရာ ပြည်တွင်းနှင့် အရည်အသွေးကောင်းမွန်မြင့်မားစွာ ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဈေးကွက်များသို့ တင်ပို့ခြင်းဖြင့် ပြည်တွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများရော ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍပါ မြင့်မားတိုးတက်လာစေရန် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ရော်ဘာကို မွန်ပြည်နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသ ကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် အများဆုံး စိုက်ပျိုး လျက်ရှိပြီး ထုတ်လုပ်မှု၏ ၉၂ ရာခိုင်နှုန်းကို ကုန်ကြမ်းအဖြစ် ပြည်ပ သို့ တင်ပို့ရောင်းချနေခြင်းဖြစ်သည်။ ရော်ဘာမြို့အများစုမှာ ၅ ဧက မှ စတင် ၂၀ ခန့်အထိသာရှိသော မြေပိုင်းများဖြစ်ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ၏ ပြည်ပပို့ကုန်များတွင် ရော်ဘာသည် အရေးပါသည့်ကဏ္ဍ၌ ပါဝင်နေသော်လည်း ရော်ဘာအရည်အသွေးမြင့်တင်ရေး၊ အဆင့်မီ ရော်ဘာကုန်ကြမ်းထုတ်လုပ်နိုင်ရေးတို့အတွက် ရုန်းကန်နေရမည် ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ တစ်ဖန် ရော်ဘာကို ကုန်ကြမ်းအဖြစ် အသုံး ပြုပြီး ကုန်ချောထုတ်လုပ်သည့် ပြည်တွင်းစက်ရုံများမှာလည်း နည်းပညာနှင့် ဈေးကွက်ဆိုင်ရာပြဿနာများကြောင့် ပြည်ပမှ ဝင်ရောက်လာသည့် ရော်ဘာအခြေခံကုန်ချောများကို ယှဉ်ပြိုင် နိုင်စွမ်းမရှိသည့် အခြေအနေတွင်ရှိနေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ရော်ဘာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် ရော်ဘာအခြေခံ MSME လုပ်ငန်း ကဏ္ဍတွင်ပါ နည်းပညာများရရှိရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဝင်ရောက် လာရေးတို့အတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ် လျက်ရှိသည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် မှု၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိသော ရော်ဘာမြေလုပ်ငန်းများမှ အရည်အသွေးတစ်သမတ်တည်းမရှိသော ရော်ဘာကုန်ကြမ်းများ ကို အရည်အသွေးနိမ့် ထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာ ၎င်းတို့အား အရည် အသွေးစံချိန်မီ ရော်ဘာကုန်ကြမ်းများ ထုတ်လုပ်လာနိုင်စေရန် ပံ့ပိုး ကူညီမှုများ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်သည်။ အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ တိုးတက်မြင့်မားအောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသမှထွက်ရှိသည့် ကုန်ကြမ်းကို အခြေခံ၍ ကုန်ချောထုတ်လုပ်ရေး ဆောင်ရွက်သွား ရမည်ဖြစ်ရာ ရော်ဘာအများအပြား စိုက်ပျိုးသည့် မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စသည်တို့တွင် ရော်ဘာကိုအခြေခံ၍ ကုန်ချောပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်၍ စီးပွားရေးမြှင့်မားလာစေရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ထုတ်လုပ်သည့် ရော်ဘာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ တင်ပို့ရောင်းချနေပြီး တောင် ကိုရီးယား၊ ဂျပန်၊ အိန္ဒိယ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူနိုင်ငံ တို့သို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် စုစုပေါင်း ရော်ဘာတန်ချိန် ၃၀၀၀၀၀ တင်ပို့ရန် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရော်ဘာကိုအခြေခံ၍ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် ပစ္စည်းအမျိုးပေါင်း ၃၀၀၀၀ ထက်မနည်း ရှိသည်ဟုဆိုရာ ရော်ဘာ အခြေခံ ကုန်ချောပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရောင်းချနိုင်ရန် ကြိုးပမ်း၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်မားရေးတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရမည် အကြောင်း။

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ (၂၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဦးတည်ချက် (၄) ရပ်

- ၁။ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- ၂။ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအမွေအနှစ်များနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက် ပျက်စေရန် ဖော်ထုတ်၊ ထိန်းသိမ်း၊ မြှင့်တင်ရေး၊
- ၃။ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအကြားတွင် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့်ထပ်တူ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ပိုမိုထွန်းကားပြန့်ပွားနေစေရေး၊
- ၄။ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့အတွက် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ် တစ်အား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။

အကြိမ်(၃၀)မြောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ခိုင်း မြန်မာ့သိုင်းပြိုင်ပွဲ ဝိုင်းလှည့်နှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အကြိမ်(၃၀)မြောက် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ခိုင်း တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မြန်မာ့သိုင်းပြိုင်ပွဲ ဝိုင်းလှည့် နှင့်ဆုပေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင်နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ ဝေယျာသီရိမြို့နယ် ဝေယျာသီရိ ပြုလုပ်ရာ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကိုယ်စား) နေပြည် တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုင်းလှည့် စောသန်းလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ ဝင်များ၊ အရာရှိ စစ်သည် မိသားစု ဝင်များ၊ ဒိုင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြိုင်ပွဲ ဝင် အားကစားသမားများနှင့် အားကစား ဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။



အဆိုပါ အကြိမ်(၃၀)မြောက် (အမျိုးသမီး)အသင်း ၁၀ သင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းလှည့်ဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ပေါင်းတည်၌ ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အခမ်းအနားကျင်းပ

ပေါင်းတည် အောက်တိုဘာ ၆ ပေါင်းတည်မြို့နယ်၌ ကမ္ဘာ့ ဆရာများနေ့ အခမ်းအနားနှင့် မြတ်ဆရာပဏ္ဍိတပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက်က အ.ထ.က ပေါင်းတည် ကျောင်း(ပညာရတနာ) ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် အ.ထ.က

စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမြင့်လှိုင်က ဖတ်ကြားပြီး ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံ အဖွဲ့ ငါးဖွဲ့၏ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များက ပေးပို့သော စုပေါင်းသဝဏ်လွှာ ကို ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအာဂျူးက ဖတ်ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကမ္ဘာ့ဆရာ များနေ့အထိမ်းအမှတ် မြို့နယ် အဆင့်နှင့် ကျောင်းတွင်းစာစီ စာကျမ်းများတွင် ဆု ရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ အားဆုများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် မြတ်ဆရာပဏ္ဍိတပွဲ ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြို့နယ် တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော အသက်(၆၅)နှစ်အထက် အငြိမ်း စား ဆရာကြီးဆရာမကြီး စုစု များနေ့အထိမ်းအမှတ် မြို့နယ် အဆင့်နှင့် ကျောင်းတွင်းစာစီ ခွဲသည်။ သူရဲကြီး(ပြန်/ဆက်)

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၁၄ ခုနှစ် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ များအရ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင် ၅ အုပ် သို့မဟုတ် ၅ စောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အဖိုးအခ လွတ်ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုပါ စာအုပ်စာစောင်များကို မူပိုင်ခွင့်နှင့်စာအုပ်စာရင်း ၂ အုပ်၊ အမျိုးသား စာပေဆုစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီသို့ ၂ အုပ်နှင့်အမျိုးသားမှတ်တမ်း များ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာနသို့ ၁ အုပ် ပေးပို့လျက်ရှိပါသည်။ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေအရ ထုတ်ဝေသူသည်

မိမိထုတ်ဝေသော ထုတ်ဝေစာ ၅ အုပ် သို့မဟုတ် ၅ စောင်ကို မြန်မာ့ သည်နေ့မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း ပုံစံ (၁၁)ဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မူပိုင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင် ဌာနခွဲသို့ ပေးပို့အပ်နှံရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ အောက်ဖော်ပြပါ ထုတ်ဝေသူများသည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့် အညီ မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ ပေးပို့အပ်နှံရန် ပျက်ကွက် လျက်ရှိပါသဖြင့် အမြန်ဆုံးပေးအပ်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်-

စဉ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ထုတ်ဝေသူ
၁။	သင့်စိတ်ကိုလွတ်လပ်စေမည့် အတွေးများ (တတိယအကြိမ်)	ပီတီ(ပေကြီး)	ဦးနိုင်မိုး ရွှေပေစာပေတိုက်
၂။	Love Diary	ခွန်းသန့်	ဦးနိုင်မိုး ရွှေပေစာပေတိုက်
၃။	ကမ္ဘာ့ဆိုးပေကြီးများ	တက်တိုး	ဒေါ်စိုးငြိမ်း တက်တိုးနယုဉ်စာပေ
၄။	အနိုင်ကျင့်ခံခြင်း ကင်းဝေးအောင်	ရဲရင့်လှ	ဦးမြင့်စိုး ဆုရောင်စဉ်စာပေ
၅။	ဖြည့်ရန်ကျန်သော ဆက်ထုံးများ	ဂျူလီယာမြင့်သိန်း	ဦးထက်ပိုင်အောင် ပန်းဆက်လမ်းစာပေ
၆။	ရင်ခုန်မိုး	ကျော့ကျော့ခိုင်	ဦးမျိုးသူစိုး ခေတ်စာအုပ်တိုက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း (၂) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား တွင် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

◆ ရှေ့ဖို့မှ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ကိုကိုကျော်၊ တပ်မတော်(ရေ)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် တပ်ဖွဲ့၏ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်မှု

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း (၂) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ်တွေ့ဆုံပွဲ၌ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့၏ (၂) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားပင်ဖြစ်ပြီး မိမိကိုယ်တိုင် ဖွဲ့စည်းဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည့် ပထမဦးဆုံးသော နိုင်ငံ၏ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နှစ်တာကာလ အတွင်း တပ်ဖွဲ့၏ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံ ပိုင်းဆိုင်ရာများတွင် တတ်နိုင်သမျှပြည့်စုံအောင် နိုင်ငံတော်မှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍လည်း ဖြည့်ဆည်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံသည် ကျယ်ဝန်းသည့် ပိုင်းနက်ပင်လယ်ပြင်နှင့် ရှည်လျားသည့် ကမ်းရိုးတန်းပိုင်းဆိုင်သော ကမ်းရိုးတန်းနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်တွင်လည်း ကျွန်းပေါင်းများစွာရှိကာ သဘာဝက

- ❖ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် အခြားအိမ်နီးချင်းနှင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများရှိ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့များဖြင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး ပေးအပ်ထားသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်
- ❖ လေ့ကျင့်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာများကို ပိုမိုကောင်းမွန်လာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးချင်းစီ၏ ကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် ရေယာဉ်များ၏ စွမ်းပကားများကို ပိုမိုအသုံးချနိုင်ရန်ဖြစ်

ပေးအပ်သည့် အရင်းအမြစ်များ၊ စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများ များစွာရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ ပိုင်နက်ပင်လယ်ပြင်နှင့် ကမ်းရိုးတန်းကို အလုံးစုံကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် တပ်မတော် (ရေ) အပြင် ပင်လယ်ပြင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များကို အဓိကထမ်းဆောင်နိုင်မည့် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တစ်ခုရှိသင့်သည်ဟု ယူဆ၍ ယခင်ကတည်းကပင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အခြားနိုင်ငံများ၏ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံများကို အချိန်ယူလေ့လာဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့၏ သဘောသဘာဝသည် ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ပိုင်းနက်ပင်လယ်ပြင်အတွင်း နယ်နိမိတ်၏ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုအကူအညီပေးရေး

တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုတပ်ဖွဲ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်အရာရှိ၊ စစ်သည်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ သမိုင်းသစ်တစ်ခုကို စတင်ခဲ့ကြခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ)မှ ရှိရင်းစွဲလူသားအရင်းအမြစ်များ၊ ရေယာဉ်များဖြင့် စနစ်တကျစုဖွဲ့တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်သဖြင့် စံပြုတပ်ဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။

ယခင်က မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ မရှိသည့်အတွက် ပိုင်းနက်ပင်လယ်ပြင်နှင့် ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများ၊ ရေကြောင်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတာဝန်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် ရေကြောင်းလုံခြုံရေး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် တာဝန်များကို တပ်မတော်(ရေ)က ဆောင်ရွက်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ယခုအချိန်တွင် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပေးပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ပင်လယ်ပြင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကဏ္ဍ၊ လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီပေးရေးကဏ္ဍများကို ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့က အဓိကထားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ပင်လယ်ပြင်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပင်လယ်ပြင်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးတို့ကိုလည်း လုပ်ဆောင်ရန် တာဝန်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း။

လေ့ကျင့်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေး၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်ရေးတို့ကို အချိတ်အဆက်မိမိဆောင်ရွက်

ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် အခြားအိမ်နီးချင်းနှင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများရှိ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့များဖြင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး ပေးအပ်ထားသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပေးအပ်ထားသည့် တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လေ့ကျင့်ရေးလုပ်ငန်းများကို မပြတ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေ့ကျင့်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာများကို ပိုမိုကောင်းမွန်လာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးချင်းစီ၏ ကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် ရေယာဉ်များ၏ စွမ်းပကားများကို ပိုမိုအသုံးချနိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပင်လယ်ပြင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတစ်ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သူ အရာရှိအား ဂုဏ်ပြုဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တပ် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်တံဆိပ်ကို ဂါရဝပြုပေးအပ်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးချင်းစီ၏ အရည်အသွေး ပြည့်ဝရန် လိုသကဲ့သို့ ရေယာဉ်နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ ပြည့်စုံရန်လည်းလိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လိုအပ်သည်များကို ပြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရည်မှန်းချက် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာ၌ ပြည့်ဝမှု ချမှတ်ထားသည့် ရေကြောင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို သိရှိနားလည်ထားမှ သာလျှင် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ထမ်းဆောင်ရာ၌ ပိုမို လွယ်ကူမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့်လည်း တွင်တွင် ကျယ်ကျယ် ဆက်ဆံဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအနေဖြင့် မိမိတို့ အဆင့်အလိုက် သိသင့်သိထိုက်သည့် ရေကြောင်း ဆိုင်ရာဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို သိရှိ နားလည်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း။

အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ပတ်သက်၍ အထက် အောက်ညီညွတ်မှုတာဝန် အုပ်ချုပ်မှုစံရိုရမည် ဖြစ်ပြီး စည်းကမ်းစနစ်တကျဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မိမိတို့တပ်ဖွဲ့၏ အုပ်ချုပ်မှုကောင်းခြင်းကို ပြသ နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးချင်းစီ၏ ရသင့် ရထိုက်သည့် အကျိုးခံစားခွင့်များကို မှန်မှန်ကန်ကန် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုပြီး လူမှုရေး၊ ကုန်မာ ရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲများကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း။

သက်သာချောင်ချိရေးပိုင်းနှင့် ပတ်သက်၍ မိမိ ကိုယ်ကို ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းနေထိုင်ခြင်းဖြင့် တစ်ဦးချင်းစီ၏ သက်သာချောင်ချိမှုကို တည်ဆောက် သွားရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ တပ်ဖွဲ့မှလည်း တစ်ဦးချင်း သက်သာချောင်ချိမှုရရှိစေရေး တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိကိုယ်ကို အလိုလိုက်ခြင်းဖြင့် မိမိနှင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်စေနိုင်ပြီး မိမိလက်အောက်ကို အလိုလိုက်ခြင်း ဖြင့် တပ်ဖွဲ့၏ စည်းကမ်းစနစ်တကျဖြစ်မှုကို ထိခိုက် စေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ညီညွတ်မှုတရား ကွပ်ကဲခြင်းဆောင်၍ တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးတစ်ယောက် ချင်းစီ၏ နေထိုင်သွားလာစားသောက်မှု၊ ဝတ်စား ဆင်ယင်မှု စည်းကမ်းစနစ်တကျခြင်းမှသည် တပ်ဖွဲ့ကောင်းတစ်ရပ်ကို ပုံဖော်တည်ဆောက်သွား ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံ တော်နှင့် တပ်မတော်ကိုကာကွယ်မည့်၊ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားတို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ် မည်ဟူသည့် နဂိုအရင်းခံစိတ်ဓာတ်ကောင်းဖြင့် ဝင်ရောက်အမှုထမ်းခဲ့သူများဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီ၏ ရိုဂုဏ်စွဲ စိတ်ဓာတ် ကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း၍ မိမိတို့ကို ပေးအပ်လာသည့် တာဝန်များကိုကျပြန်စွာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ် အတွင်း အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများအတွက် နောင်ရိုးသောက်ရေသန့်စက်ရုံ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ထမ်းဆောင်ရန်လိုကြောင်း၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန် မှသာလျှင် စည်းကမ်းကောင်းမွန်မည်ဖြစ်ပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်သည့် တပ်ဖွဲ့တစ်ရပ်ဖြစ်စေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေး၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်ရေး စသည့်အချက်လေးချက် ကို တစ်ခုနှင့်တစ်ခု အချိတ်အဆက်မိမိ ဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် ယခု အချိန်တွင် နှစ်နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့သို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်ပြီး နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပိုင်နက် ပင်လယ်ပြင်အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများကို အသိ အမှတ်ပြုကြောင်းနှင့် ယခုထက်ပိုမိုသည့် စွမ်းဆောင် ရည်ကို ပြသသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလို ကြောင်း၊ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကို စံပြုတပ်ဖွဲ့တစ်ခု ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် စွမ်းရည် ထက်မြက်သည့် တပ်ဖွဲ့တစ်ရပ်အဖြစ် ဆက်လက် ရပ်တည်သွားနိုင်ကြရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကုန်သွယ်ရေး ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ကမ်းခြေ စောင့်တပ်ဖွဲ့တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု နှစ်နှစ်တာကာလ အတွင်း ပင်လယ်ပြင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်း တာဝန်များနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတစ် ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြသည့် အရာရှိ၊

စစ်သည်များအား ကုန်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု ကုန်ပြု တံဆိပ်ကို ပေးအပ်ရာ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်က လက်ခံရယူပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ထံသို့ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တပ် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်တံဆိပ်ကို ဂါရဝပြု ပြန်လည်ပေးအပ် သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် ကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်အားပေးစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များအား ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် က ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ရည်မှန်းချက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ပြန်လည်ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်

အတွင်း လှည့်လည်၍ နိုင်ငံ၏ ပိုင်နက်ပင်လယ်ပြင်နှင့် ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် ရာသီဥတုအခြေအနေနှင့် လှုပ်ရှားမှုများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စောင့်ကြည့် သတင်းအချက်အလက် စုဆောင်းမှုစနစ်ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုများ၊ တပ်ဖွဲ့ပြခန်းအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားရှိမှုများ၊ စာကြည့်တိုက်ပြုလုပ် ထားရှိမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှု၍ တာဝန်ရှိသူများ ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ဆက်လက်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ရေယာဉ်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ရေယာဉ်များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူကာ တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်အတွင်း လှည့်လည်၍ အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများအတွက် နောင်ရိုးသောက်ရေသန့်စက်ရုံ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိ မှုနှင့် အိမ်ထောင်သည်လိုင်းခန်းများအတွင်း လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ HMT International Ltd. ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆ စက်တင်ဘာ ၆ ရက်နေ့ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ Hindustan Machine Tools (HMT) International Ltd. ၏ General Manager

ဖြစ်သူ Mr. Y.K. Vaish ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စက်မှု ဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ) ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် အိန္ဒိယနိုင်ငံ

အစိုးရ၏ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည့် စက်မှုသင်တန်း ကျောင်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်စက်မှုသင်တန်း

ကျောင်း (မုံရွာ)နှင့် စက်မှုသင်တန်း ကျောင်း (သထုံ) အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ် နိုင်ရေး၊ စက်မှုသင်တန်းကျောင်း များရှိ ဆရာ ဆရာမများအတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာ နည်းပြ သင်တန်းများ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေး၊ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီးတို့တွင် သံမဏိထုတ်လုပ်မှု ရော်ဘာစီးပွားဖြစ် ထုတ်လုပ်မှု ဆိုင်ရာသင်တန်းများ၊ မော်တော် ယာဉ် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး ဆိုင်ရာ နည်းပညာသင်တန်းများ နှင့် အသေးစား၊ အလယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စက်မှု ဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ

အတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ အတွက် စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများ ပိုချိန်ရောက်စွ ရပ်များ၊ စက်ပစ္စည်းကိုင်တွယ် ထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာ သင်တန်း များ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနိုင်ရေး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ပညာတော်သင် သည့်ကူညီမှုများ ဆက်လက်ပံ့ပိုး ပေးနိုင်ရေးကိုစွဲရပ်များကို ရင်းနှီး ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။ HMT International Ltd. သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံအကြီးစား စက်မှုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ

အကြား ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်း အမှတ်အဖြစ် အကူအညီ (Grant Aid)ပေးရေး နားလည်မှုစာချွန် လွှာအောက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ၏ စက်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး ရေးအစီအစဉ်များကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်အဆို ပါ အဖွဲ့အစည်းကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ အစိုးရမှ တာဝန်ပေးအပ်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ စက်မှု ဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ မှာကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ မြို့တော်ဝန် ဦးဗိုလ်ဌေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြစ်နှင့် မှော်ဝန်းချောင်းကြားနေရာရှိ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အား မွေးမြူရေးဇုန်ရှင်းလင်းဆောင်၍ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊ မြန်မာစီးပွားရေးဦးပိုင်အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦး၊ စစ်ထောက်ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သီလဝါဘက်စုံ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်၊ ၂၆ မိုင် ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်၊ ၂၆ မိုင် ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်၊ ၂၆ မိုင် ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်နှင့် ငွေပင်လယ် မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းတို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မွေးမြူရေးဇုန်အတွင်းရှိ ငါးသားဖောက်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မွေးမြူရေးဇုန်အတွင်းရှိ ငါးသားပေါက်မွေးမြူထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ရွေးချယ်မွေးမြူအဖြစ် လိုအပ်ချက်များကို သုံးသပ်တွေ့ခြင်း၊ သားဖောက်မွေးမြူခြင်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အစာပြည့်စုံကောင်းမွန်မှုရှိစေရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ထွက်ရှိလာသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထွက်ကုန်များကို ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ပြန့်ဖြူးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဘိုးဘွားမျိုးရင်းကြက်၊ ဝက် GP Farm များ တည်ထောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများ၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ လေ့လာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အဆင့်ဆင့်ကို လေ့လာခဲ့မှုနှင့် မိမိတို့ နိုင်ငံနှင့် ကိုက်ညီသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး နည်းစနစ်များ၊ နည်းပညာများနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် လိုအပ်ချက်များကို သုံးသပ်တွေ့ရှိခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် မိမိတို့ နိုင်ငံ၏ ပြောင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု နှိုင်းယှဉ်တင်ပြချက်များ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရိုင်အလိုက် မြေယာအသုံးချမှုနှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စားရေးလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေမှ ရင်းနှီးမတည်ငွေများကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထုတ်ချေးပေးထားမှု၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

စာမျက်နှာ ၆ သို့

❖ ယခုကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်များ ဖော်ဆောင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံပစ္စည်းစေ့ရုံ ရည်ရွယ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်။ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား မျှတ စေရန်နှင့် အခြေခံစားကုန်များ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် ရည်ရွယ် ၍ အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံများ ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်။ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်းမှာ သွင်းအားစုများနှင့် လုပ်အားခများ ဈေးနှုန်းကြီးမြင့် ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ပြီး စားသုံးမှုလိုအပ်ချက်ကို လုံလောက်စွာ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်၊ ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်များ လျော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို လျော့ချနိုင်မည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် မြန်မာစီးပွားရေး ဦးပိုင်အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့ကို တာဝန်ပေးအပ်ပြီး ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့အတွက် အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံ လိုအပ်ချက်ကို တစ်စတစ်လမ်းမှ ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်စေခဲ့ခြင်းဖြစ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံ လိုအပ်ချက် ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက် ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ယခုကဲ့သို့ စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးဇုန်များ ဖော်ဆောင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းသည် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံပစ္စည်းစေ့ရုံ ရည်ရွယ်ဆောင် ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား မျှတစေရန်နှင့် အခြေခံစားကုန်များ ကုန် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံများ ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်း မှာ သွင်းအားစုများနှင့် လုပ်အားခများ ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပြီး စားသုံးမှု လိုအပ်ချက်ကို လုံလောက်စွာ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်၊ ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျ စရိတ်များ လျော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို လျော့ချနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မြန်မာစီးပွားရေး ကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် မြန်မာစီးပွားရေးဦးပိုင် အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီ

လီမိတက်တို့ကို တာဝန်ပေးအပ်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးတို့အတွက် အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံပစ္စည်းစေ့ရုံကို တစ်စတစ်လမ်းမှ ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်စေခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ လူဦးရေ၏ တစ်နေ့တာပျမ်းမျှ အသား၊ ငါး စားသုံးမှု လိုအပ်ချက်ပမာဏကို တွက်ချက်၍ အတတ်နိုင်ဆုံးဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်အောင် မွေးမြူထုတ်လုပ်သွားရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥစားကြက်၊ ဘဲမွေးမြူ ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဥထွက်ရှိမှုပမာဏ၊ ဥသည် အချိန်ကာလတို့ကို စနစ်တကျ တွက်ချက်ချိန်ညှိ၍ အသုတ်လိုက် မွေးမြူ သည့်စနစ်ဖြင့် စဉ်ဆက်ပြတ်မှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလား တူ အခြားမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် လည်း စဉ်ဆက်မပြတ်မွေးမြူမှုဖြစ်စေရေး တွက်ချက် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ အသားစားခွားများကို အောင်မြင်စွာ အောင် မွေးမြူရန်လိုပြီး မွေးမြူရေးခွား စပ်မျိုးခွားနှင့် ဒေသခွားများကို သုတေသနပြုဆောင်ရွက်ကာ အထွက် နှုန်းကောင်းမွန်သည့် ခွားမျိုးများရှာဖွေ ရှာဖွေဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ခွားစာမြက် များ စိုက်ပျိုးရာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ်

ထုတ်ယူအသုံးပြုနိုင်ရေး စနစ်ကျနသည့် ရိတ်သိမ်းမှုစနစ်ရှိရန်နှင့် ခွားချေးများ ကိုလည်း မြေဩဇာအဖြစ် ပြန်လည် သုံးစွဲသွားရန်လိုကြောင်း။ သီးထပ်စွမ်းအား တိုးတက်လာပါက တောင်သူများ ဝင်ငွေကောင်းလာနိုင်မည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိရိုးဖလာနည်းလမ်း များဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းသာမက စနစ် ကျနသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစနစ်များကို ဖော်ဆောင်သွားရန်လိုကြောင်း၊ လိုအပ် သည့် သွင်းအားစုများ လုံလောက်စွာရှိ နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင် ရွက်ရာတွင် မျိုး၊ မြေ၊ ရေ နည်း ဟူသော မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ရရှိအောင်ဆောင်ရွက် ရန်၊ မြေကို စနစ်တကျ ပြုပြင်ဆောင်ရွက် ရန်၊ အောင်ရေရှိရန်၊ စိုက်နည်းစနစ် များ မှန်ကန်ရန် အဓိကလိုအပ်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း ဒေသနှင့် ကိုက်ညီ သည့် စိုက်ပျိုးသီးနှံများကို နည်းစနစ်ကျန စွာဖြင့် ထုတ်လုပ်နိုင်မည် မြေအရင်းအမြစ် များစွာရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် ခေတ်စနစ်နှင့် လျော်ညီသည့် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စဉ်းစားဆောင် ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ သွင်းအားစုနှင့်

ပတ်သက်၍ မြေဩဇာ၊ ရေရရှိရေး၊ လုပ်အားခဟူ၍ရှိပြီး လုပ်သားရှားပါးမှု လေ့လာမှုမှ ရရှိလာသည့် စိုက်ပျိုး နိုင်ငံရေး စဉ်းစားဆောင်ရွက်သွားရန်လို ကြောင်း၊ မြေဩဇာ လိုအပ်ချက်ကြောင့် အထွက်နှုန်းလျော့ကျမှု မရှိစေရေး အတွက် ပြည့်ပမာ တင်သွင်းရန် လိုအပ် သည့် မြေဩဇာများကို တင်သွင်းခွင့်ပြု ထားပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ သီးထပ်စွမ်းအား များကို တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး သီးထပ်စွမ်းအားများ တိုးတက်လာပါက တောင်သူများ ဝင်ငွေကောင်းလာနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း။ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးသည် ပထမ ဦးစားပေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးနိုင်မည့် အခြေအနေရှိပြီးဖြစ် ကြောင်း၊ အဓိကလိုအပ်သည်မှာ အမှန် တကယ် အလုပ်လုပ်ရန်ဖြစ်ပြီး အလုပ် လုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်း အစိုးရမှ ဖန်တီးပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တင်ပြချက်များကို အချိန်ပေး၍ နားထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မိမိတို့ဆောင်ရွက် ရသည့် လုပ်ငန်းအလိုက် အောင်မြင်မှုရရှိ

စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်လို ကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက် လေ့လာမှုမှ ရရှိလာသည့် စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများနှင့် နည်းစနစ်များကို အသုံးပြု၍လည်း မိမိ တို့ နိုင်ငံ၌ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ခင်းကျင်းပြသထားမှုများ ကြည့်ရှု ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သီလဝါဘက်စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးဇုန်တွင် မွေးမြူထားရှိသည့် ငါး အမျိုးအစားနမူနာ ပြသထားရှိမှုများ၊ စိုက် ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်း ပြသထားမှုများကို ကြည့်ရှုကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် သည် မွေးမြူရေးဇုန်အတွင်းရှိ ငါးသား ဖောက်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ငါးသားပေါက်မွေးမြူထားရှိမှု အခြေအနေ များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

မဲခေါင် - လန်ချန်း သစ်သီးပွဲတော်(မြန်မာ)တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်ပြသနိုင်ရေးလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဦးဆောင်ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆ “မဲခေါင် - လန်ချန်းသစ်သီးပွဲတော် (မြန်မာ) (Mekong - Lancang Fruit Festival-Myanmar)”တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်ပြသနိုင်ရေး အတွက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်လွဲပိုင်းတွင် စီးပွားရေး နှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ Hybrid စနစ်ဖြင့် ကျင်းပ သည်။ (ယာပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ စီးပွားရေး နှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ



ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပြည်ထောင်စု အသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ သစ်သီး သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များ နှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ သစ်သီး ဝယ်ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချ သူများအသင်းနှင့် ညီနောင်

အသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စား ကိုယ်စား တက်ရောက်ကြ လှယ်များ တက်ရောက်ကြ သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးက တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ မဲခေါင်-လန်ချန်းဒေသခွဲ စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးစင်တာနှင့် ပူးပေါင်း ၍ မြန်မာနိုင်ငံမှ သစ်သီးဝယ် များအား တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်သို့ ပိုမိုတင်ပို့ရောင်းချနိုင်မည့် အကျိုး ကျေးဇူးရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ရှိသော ထောပတ်၊ နာနတ်၊ မက္ကဒေး မီးယား၊ ကျွဲကောင်၊ ရေသီး၊ သခွား သီး၊ သရက်သီး၊ မင်းကွတ်သီး၊ ကြက်မောက်သီး၊ ဒူးရင်းသီး၊ ပင်ပုသီး၊ သစ်ကြားသီးများ အပြင် ဝဥ၊ လက်ဖက်၊ ကော်ဖီနှင့် ရှောက်ကောပီကောများပါ ထည့် သွင်းပြသနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲခေါင်- လန်ချန်း သစ်သီးပွဲတော် ပထမ နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အလား အလာရှိသည့် သစ်သီးဝယ်များနှင့် ပတ်သက်သည့် ဈေးကွက်မြှင့်တင် ရေး ဆွေးနွေးပွဲများကို ကျင်းပ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

* ကျောမိုးမှ

ဦးစွာ National Database စနစ်တည်ဆောက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့ ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူဦးရေသန်း ၈၀၀၀ ခန့်ရှိပြီး စစ်တမ်းများအရ သက်သေခံကတ်မရှိသူ လူဦးရေ သန်း ၁၀၀၀ ခန့်၊ သက်သေခံကတ်မရှိပြီး ဒစ်ဂျစ်တယ် သက်သေခံကတ်မရှိသူ လူဦးရေ သန်း ၃၄၀၀ ခန့်၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် သက်သေခံကတ်မရှိသူ လူဦးရေ သန်း ၃၆၀၀ ခန့် ရှိကြောင်းကို တွေ့ရှိရကြောင်း။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအနက် ဒစ်ဂျစ်တယ်သက်သေခံကတ်သုံးစွဲနိုင်မှုအနေဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်သက်သေခံကတ်စနစ်နှင့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နိုင်ငံ ၄၆ နိုင်ငံ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် သက်သေခံကတ်စနစ် သုံးစွဲပြီး ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နိုင်ငံ ၁၁၉ နိုင်ငံ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်သက်သေခံကတ်စနစ် မဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နိုင်ငံ ၃၃ နိုင်ငံရှိသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း။

ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်း

မိမိတို့ နိုင်ငံတွင်လည်း Digital စနစ်ကို ကူးပြောင်းပြီး e-Government စနစ် ပိုမိုအောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလ ၂၂ ရက် ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၈၇/၂၀၂၂ ဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၉ ရက် ရက်စွဲပါအမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၁၅၉/၂၀၂၃ ဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း။

National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များသည် e-ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မူဝါဒများ ချမှတ်ခြင်း၊ လမ်းညွှန်ခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ တစ်ခုနှင့် တစ်ခု ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်အကောင်အထည်ဖော်ရန် ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်ခြင်း၊ e-ID စနစ်အတွက် လိုအပ်သည့် နည်းလမ်းရရှိရန်အတွက် G to G ရရှိနိုင်ရေး ကူညီဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးအရ ပြည်ပကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရများမှ တိုက်ရိုက်ဝင်ရောက်လုပ်ဆောင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ မရှိစေရန် ကြီးကြပ်ခြင်း၊ နည်းပညာကွမ်းကျင်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ရရှိရေး ဖြည့်တင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ပင် ဖြစ်ကြောင်း။

e-Government စနစ်၏ အခြေခံအကျဆုံးဖြစ်သည့် e-ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနကို တာဝန်ခံဝန်ကြီးဌာန (Focal Ministry)အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင် ၂၉ ဦးပါဝင်သည့် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း။

ဆပ်ကော်မတီ ခြောက်ခု ဖွဲ့စည်း

e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီအောက်တွင် e-ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော်ရေး ကြီးကြပ်မှုဆပ်ကော်မတီ၊ စီမံချက်ရေးဆွဲရေးဆပ်ကော်မတီ၊ ဥပဒေရေးဆွဲရေးဆပ်ကော်မတီ၊ နည်းပညာနှင့် တင်ဒါရေးဆွဲရေးဆပ်ကော်မတီ၊ ဘဏ္ဍာငွေဆိုင်ရာ ဆပ်ကော်မတီ၊ ပြန်ကြားရေးဆိုင်ရာဆပ်ကော်မတီ စသည့်ဆပ်ကော်မတီ ခြောက်ခုကိုလည်း ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း။

အဆိုပါ ကော်မတီများအနေဖြင့် e-ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ Master Plan ရေးဆွဲခြင်း၊ System Architecture Design ရေးဆွဲခြင်း၊ ပြည်ပနည်းပညာအကြံပေး ငှားရမ်းရာတွင် လိုက်နာရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) ရေးဆွဲခြင်း

□ e-ID စနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ (Biographic Data) ကောက်ယူပြီး Database အတွင်း ထည့်သွင်းခြင်း၊ ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်များ (Biometric Data) ကောက်ယူခြင်း၊ စိစစ်ခြင်းနှင့် Unique ID (UID) နံပါတ်ထုတ်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ကတ်ပုံစံအလွတ်များ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ကတ်ပုံစံအလွတ်များတွင် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် e-ID စနစ်လုပ်ငန်းစဉ်ကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲခြင်း စသည့်အဆင့် (၅)ဆင့်နှင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်



တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြစဉ်။

နှင့် ၁၉၄၉ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူများမှတ်ပုံတင်ရေးအက်ဥပဒေနှင့် ၁၉၅၁ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူများ မှတ်ပုံတင်ရေးနည်းဥပဒေတို့ကို အခြေခံပြီး ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူများမှတ်ပုံတင်ခြင်းကို အီလက်ထရောနစ်စနစ်နှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ(မူကြမ်း)ကို လည်း ရေးဆွဲနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

အဆင့် (၅)ဆင့်နှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်

e-ID စနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ (Biographic Data) ကောက်ယူပြီး Database အတွင်း ထည့်သွင်းခြင်း၊ ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်များ (Biometric Data) ကောက်ယူခြင်း၊ စိစစ်ခြင်းနှင့် Unique ID (UID) နံပါတ်ထုတ်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ကတ်ပုံစံအလွတ်များ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ကတ်ပုံစံအလွတ်များတွင် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းစဉ်ကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲခြင်း စသည့် အဆင့် (၅)ဆင့်နှင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

e-ID ဟု ခေါ်သည့် အီလက်ထရောနစ်နည်းပညာသုံးစနစ်ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံအတွင်းတွင် တရားဝင် ဗိုတင်းနေထိုင်နေကြသူအားလုံး၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ခေတ်မီနည်းပညာ တွေ့ရှိမှုများကို အသုံးပြုပြီး အစိုးရ၏ Database ထဲတွင် သိမ်းဆည်းထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လိုအပ်ပါက လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ပြန်လည်ရှာဖွေရန်အတွက်လည်း လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ Unique Identification Number များ ထုတ်ပေးခြင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် e-Government အောင်မြင်ရန် လစ်ဟာနေသည့် Human Resource Database ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် National Integration System သို့မဟုတ် Population Registration ဟု ခေါ်ဆိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် e-ID စနစ်

တွင် အခြေခံအားဖြင့် အနည်းဆုံးနိုင်ငံသားများကို ကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့် အုပ်ချုပ်ရန်အတွက် Human Resource Databases စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် လိမ်လည်ရောင်းဝယ်မှု ထိန်းချုပ်မှုတို့ကို ကာကွယ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် Business Databases၊ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့်ယာဉ်များကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်ပေးနိုင်ရန် Asset Databases၊ အိုးအိမ်တိုက်တာများကဲ့သို့ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့်ပစ္စည်းများကို ထိန်းချုပ်ရန်နှင့် ရောင်းဖွား၊ ဝယ်ဖွားဖြစ်မှုများကို ကာကွယ်နိုင်ရန် Property Databases ဖြစ်ပြီး ယခုသွားမည့် e-ID စနစ်တွင် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် Database များ ဖြစ်ပါကြောင်း။

စိစစ်ဆောင်ရွက်သွားမည်

National Integration System တွင် နိုင်ငံသားဖြစ်ခြင်းနှင့် မဖြစ်ခြင်း မသက်ဆိုင်ဘဲ နိုင်ငံအတွင်း၌ တရားဝင်နေထိုင်သည့် နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ ပြုနိုင်ငံသားအားလုံးတို့၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်နှင့် သက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ နည်းစနစ်ကို မဏ္ဍိုင်ထားပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့အောက်တွင်ရှိသည့် ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အလွှာပေါင်းစုံက Database များကလည်း မှီခိုချိတ်ဆက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံသားဖြစ်ခြင်းနှင့် မဖြစ်ခြင်း၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ ပြုနိုင်ငံသားဖြစ်ခြင်း မဖြစ်ခြင်းကို စိစစ်ရမည်မှာ e-ID Database ထဲမှ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များပေါ် မူတည်ပြီး သက်ဆိုင်ရာလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက စိစစ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် e-ID စနစ်အတွက် လူတစ်ဦးချင်းစီက ထင်ရှားသည့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ရယူရာတွင် နိုင်ငံအတွင်းနေထိုင်သူ အသက် ၁၀ နှစ်နှင့်အထက် နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူများ၊ နိုင်ငံခြားသားအဖြစ်ထိုင်ခွင့် လက်မှတ်ရရှိထားသူ PR များနှင့် ပြည်တွင်းနေ အခွန်ဆောင်နိုင်ငံခြားသားမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်(FRC) ကိုင်ဆောင်ထားသူများ၏ Biographic Data၊ Biometric Data များ ကောက်ယူပြီး လူတစ်ဦးချင်းစီကို ဂဏန်း ၁၀

လုံးပါဝင်သည့် Unique ID နံပါတ်များ သီးခြားထုတ်ပေးကာ ယင်း Unique ID ကို မဏ္ဍိုင်ပြုပြီး ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးက မိမိတို့ ဌာနအလိုက်ရှိနေသည့် အကောင်အထည်ဖော်မည့် Database ကို စိစစ်ပေါင်းစပ်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနများက ပြည်သူများအပေါ် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို လျင်မြန်စွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

e-ID စနစ်အတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အဆင့် ၁ အနေဖြင့် နိုင်ငံသားများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်မှတ်တမ်း (နိုင် - ၄) ၅၂ သန်းကျော်နှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းပုံစံ (B/G/G) ၁၃ သန်းကျော်တို့ကို e-ID Database အတွင်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ထည့်သွင်းပြီးစီးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း။

မြေပြင်ကွင်းဆင်းစာရင်းကောက်ယူ

ထိုသို့ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် နိုင်ငံသားများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို စာရွက်စာတမ်းများနှင့် ထိန်းသိမ်းခဲ့သည့်အတွက် နှစ်ကာလကြာမြင့်မှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အချက်အလက်မမှီလင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် e-ID Database အတွင်းရှိ အချက်အလက်များ ပြည့်စုံမှုမရှိစေရန်အတွက် မြေပြင်ကွင်းဆင်း စာရင်းကောက်ယူရေးလုပ်ငန်းများကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ကော်မတီများဖွဲ့၍ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်မှစ၍ ၃၁ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အဆင့် နှစ်အနေဖြင့် ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ကောက်ယူခြင်းကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအတွင်းရှိ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများကို Pilot Project အနေဖြင့် စတင်ကောက်ယူခဲ့ပြီး ယခုအခါ တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် စတင်ကောက်ယူနေပြီဖြစ်ကြောင်း။

အကျိုးကျေးဇူးများစွာရရှိမည်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် e-ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သည့် အချက်အလက်များကို တစ်နေရာတည်းတွင် ရရှိနိုင်ခြင်း၊ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့ကို ပိုမိုလွယ်ကူစွာ တည်ဆောက်နိုင်ခြင်း၊ လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်ခြင်း၊ စာရွက်အခြေပြု (Paper-Based) စနစ်များ လျှော့ချနိုင်ခြင်း၊ National ID ၏ အခြေခံလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာသုံးစနစ်များဖြင့် လွယ်ကူစွာချိတ်ဆက်အသုံးပြုနိုင်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးစနစ်ကို ကူးပြောင်းရာတွင် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်ခြင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ အခွန်စည်းကြပ်ရေးနှင့် အခြားသောဌာနဆိုင်ရာများမှ ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများကို လွယ်ကူစွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများစွာကို ပြည်သူများရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း။

e-ID စနစ်နှင့် ကောက်ယူထားရှိသည့် Data များသည် Big Data များဖြစ်ပြီး လူပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာအချက်အလက်များဖြစ်သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်အတွက် စာမျက်နှာ ၈ သို့

ငြိမ်းချမ်းရေးတံခါး ဆက်ပြီးဖွင့်ထားဆဲပါ

မိုးမြင့်

မြန်မာနိုင်ငံတစ်နှစ်လျား ပြည်သူ့အားလုံး တိုင်းရင်းသားအားလုံးက စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးအရသာကို တောင့်တဆဲ၊ ငတ်မွတ်ဆဲဖြစ်သည်။ ယခုအချိန်တွင် အလိုချင်ဆုံးကား တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ အဖြစ်ချင်ဆုံးကား တည်ငြိမ်သောလူမှုစီးပွားဘဝ။ ပညာသင်ချင်ကြသည်။ အေးချမ်းစွာ နေထိုင်စီးပွားရှာလိုကြသည်သာ ဖြစ်သည်။ သို့သော် နိုင်ငံ၏လက်နက်ကိုင်ပြဿနာကား မပြီးသေး။ နိုင်ငံရေးအရ သဘောထားများ ကွဲနေဆဲ၊ တိုင်းရင်းသားအရေး မတူသောအမြင်များ ရှိနေဆဲ၊ ဘာသာရေးအရ ကွဲပြားမှုအချို့ ရှိဆဲဖြစ်သည်။ ဤသည်ပင် ယနေ့လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၏ အကြောင်းရင်းခံအဖြစ် မှတ်ယူကြဆဲဖြစ်သည်။

အမှန်တကယ်သတ္တိရှိ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်လိုလားလျှင်

ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံရေးအယူဝါဒအမျိုးမျိုးကွဲခဲ့ကြ၍ ၁၉၈၈ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းမှစပြီး နိုင်ငံရေးပြေလျော့မှုများပေးခဲ့သည်။ တစ်ပါတီစနစ်မှ ပါတီစုံ၊ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်မှ ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ တပ်မတော်ခင်းပေးသည့်လမ်းအတိုင်း လျှောက်ခဲ့ကြသည် မဟုတ်ပါလား။ တိုင်းရင်းသားအရေး ကွဲလွဲမှုများမှာမှ နယ်ချဲ့တို့ထားခဲ့သည့် ဆိုးမွေတစ်ခုဖြစ်၍ ဤကွဲပြားမှုကိုလည်း လုံးဝလျစ်လျူထားခြင်းမရှိပါ။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်များ တတ်နိုင်သမျှ ပိုင်းခြားခွဲခြားသတ်မှတ်ထားပြီး ဖြစ်သည်။ ဘာသာရေးအရလည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် အခိုင်အမာ ပြဋ္ဌာန်းပြီးဖြစ်သည်။ ဤအချိန်မှာ ယင်းကဲ့သို့အချက်များကို အကြောင်းပြု၍ သဘောကွဲလွဲမှုများ ထပ်ကာထပ်ကာ ရမယ်ဟူ၍ ကိုယ့်အတွက်ကိုယ့်အဖွဲ့လေး တစ်ခုအတွက် အမြတ်ထုတ်မှုများ မရှိသင့်တော့၊ ရပ်သင့်ပြီဟု ယူဆပါသည်။ အချို့သော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အနေဖြင့် မိမိတို့ကိုယ်စားပြုသည့် နိုင်ငံတော် တိုင်းရင်းသားများ၏ မျက်နှာနှင့် ပြည်သူများ၏ဘဝ၊ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်ထောင်စုကြီး၏အကျိုးကို ပြန်ကြည့်ချိန်တန်ပြီ ငွေကွက်သင့်ပြီဟူ၍သာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးကိုယ်စား တောင်းဆိုချင်ပါသည်။ စစ်ကိုခေါ်၍ စစ်၏ အနိဗ္ဗာန်များနှင့် ပြည်သူကို ချောက်ထဲတွန်းပို့၊ နိုင်ငံကို တစ်စိတ်ဖြစ်အောင် လုပ်နေသည့် တိုင်းရင်းသားအမည်ခံ လက်နက်ကိုင်များ ရှိနေသေးသရွေ ဤနိုင်ငံကြီး ငြိမ်းချမ်းဖွဲ့စည်းသေးပါ။ သဘောထားကွဲမှုများ၊ အမြင်မတူမှုများကို တူအောင် နီးစပ်အောင် ကြိုးစားရမည့်အစား တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူကို လက်နက်အားကိုးဖြင့် ကန့်လန့်တိုက်နေခြင်းမှာ ပညာဉာဏ်နည်းရာရောက်ပါသည်။ မိမိဒေသအကျိုး၊ မိမိတို့လူမျိုးအကျိုး အမှန်တကယ်လိုလားသည် ဆိုလျှင် လူသတ်လက်နက်ကိုင်ရန်မလိုပါ။



နိုင်ငံတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ငါးဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ ယခုနှစ် စွန့်လွှတ်အတွင်းက နေပြည်တော်၌ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

လက်နက်ကိုင်တာချင်း တူသည်ဆို၍ တပ်မတော်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ရန်လည်း အကြောင်းမရှိပါ။ ယနေ့တပ်မတော်သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံပါဝင်သော ဝတ်နီအပြင် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များကိုပါ ထမ်းရွက်နေရသောတပ်မတော် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်ကို ဖျက်ဆီးသူနှင့် နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်သူ ကွာခြားလွန်းပါသည်။ တိုင်းရင်းသားအမည်ခံ လက်နက်ကိုင် ခေါင်းဆောင်များအနေ ဖြင့် အမှန်တကယ်သတ္တိရှိလျှင် ဒေသခံတို့၏ မဲဆန္ဒလက်နက်ကိုင်ကိုင်၍ မိမိတို့ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးမှုရလဒ်ကောင်းများ ရရှိအောင်နှင့် ပြည်ထောင်စုကြီးအကျိုးကို များစွာဖော်ဆောင်ပေး၍ ရပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်လိုလားလျှင်၊ ဒီမိုကရေစီကို နှစ်သက်လျှင် နွေးကောက်ပွဲလမ်းကြောင်းမှလွဲ၍ အခြားမရှိပါ။ နောင်လာမည့် လွှတ်တော်များမှတစ်ဆင့် မိမိတို့၏လိုလားချက်များ မိမိတို့

တိုင်းရင်းသားများ၏ လိုလားချက်များကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ တောင်းယူ၍ရပါသည်။ **နိုင်ငံကို ဖျက်သုနှင့် ကယ်သူ သဘောပေါက်ကြရန်သာ** ယခုမှ တိုင်းရင်းသားအမည်ခံ လက်နက်ကိုင်အချို့သည် လူသတ်လက်နက်များကိုင်စွဲ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နိုင်ငံတော်ကလေးငယ်ထားသော အများပြည်သူသုံး ရထားလမ်း၊ ကားလမ်း၊ တံတားများ၊ ကျောင်းများ၊ လျှပ်စစ်တာဝါတိုင်များ၊ ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင်များ စသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများကို မိုင်းခွဲခွဲ မီးရှို့ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးပစ်ကြသည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်းများနှင့် ဓေတီပုထိုး၊ ယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေများတွင် ဒရုန်းဖြင့် ပျံကြတိုက်ခိုက်သည်။ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ လူ့စွမ်းအား၊ လူမှုစီးပွားဘဝနှင့် ဘာသာရေးအရင်းအမြစ်များ ခန်းခြောက်အောင် ဖျက်ဆီးပစ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အတွက် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား

များ အလွန်နစ်နာကြရသည်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုများ နောက်ကျကုန်သည်။ ကျောင်းသားအရွယ် ကလေးသူငယ် လူမည်များစွာ စစ်ပြေးဘဝရောက်ကြရသည်။ အရွယ်မတိုင်မီ ရောဂါဘယထူပြောပြီး မသေသင့်ဘဲ အသက်ဆုံးရှုံးကြရသူများရှိလာသည်။ စစ်စစ်မှ ကိုယ့်ဒေသ၊ ကိုယ့်ပြည်နယ်ကို အတွင်း၌ တိုက်ပွဲများဖြစ်မည်ကို မလိုလားပါ။ အေးအေးချမ်းချမ်း သာသာယာယာသာ နေလိုကြသည်။ ကလေးများ၊ လူငယ်များကပညာသင်ချင်သည်။ မိဘများ၊ လူကြီးများက ကောင်းကောင်းမွန်မွန် စီးပွားရှာနေထိုင်လုပ်ကိုင်လိုကြသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တပ်မတော်ကလည်း လမ်းခင်း၊ တံတားဆောက်၊ ကျောင်းဆောက်၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို အားကြီးမာန်တက် လုပ်ပေးချင်ကြသည်။

တည်ငြိမ်မှုအပေါ် မူတည်၍ တတ်နိုင်သမျှ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကိုလုပ်ပေးသည်။ တန်းတူညီမျှဖြစ်အောင်၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိအောင်၊ အတူတကွတိုးတက်အောင် ရှိသမျှအင်အားဖြင့် ညှိပေးသည်။ သို့သော် တည်ငြိမ်မှု မတည်ငြိမ်မှုအပေါ် မူတည်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ သိသိသာသာ ကွာသွားမည်သာဖြစ်သည်။ ဤကွာခြားချက်ကို မသိနားမလည်သော အချို့လက်နက်ကိုင်များ ရှိသေးသလို အချို့လက်နက်ကိုင်များအနေဖြင့်လည်း မသိ၍မဟုတ်။ သိသိကြီးနှင့် ပြန်ဖျက်နေကြခြင်းမှာ အံ့ဩစရာကောင်းလှသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ပညာဉာဏ်နည်းသူများဟု ထောက်ပြခဲ့

□ **နိုင်ငံတော်ကို ဖျက်ဆီးသူနှင့် နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်သူကွာခြားလွန်းပါသည်။ တိုင်းရင်းသားအမည်ခံ လက်နက်ကိုင်ခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့် အမှန်တကယ်သတ္တိရှိလျှင် ဒေသခံတို့၏ မဲဆန္ဒလက်နက်ကိုင်ကိုင်၍ မိမိတို့ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးမှုရလဒ်ကောင်းများ ရရှိအောင်နှင့် ပြည်ထောင်စုကြီးအကျိုးကို များစွာဖော်ဆောင်ပေး၍ ရပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်လိုလားလျှင်၊ ဒီမိုကရေစီကို နှစ်သက်လျှင် နွေးကောက်ပွဲလမ်းကြောင်းမှလွဲ၍ အခြားမရှိပါ။ နောင်လာမည့် လွှတ်တော်များမှတစ်ဆင့် မိမိတို့၏လိုလားချက်များ မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားများ၏ လိုလားချက်များကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ တောင်းယူ၍ရပါသည်**

တစ်ချိန်လုံး လက်နက်ကိုင်ခဲ့သော တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်များအနေ ဖြင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို သိချိန်တန် ပြန်ဖျက်နေကြခြင်းမှာ အံ့ဩစရာကောင်းလှသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း စွန့်လွှတ်ရန် အချိန်တန်ပြီဟု ဆိုချင်သည်။ **စာမျက်နှာ ၁၁ သို့**

ချူကလီးယားရေငုပ်သင်္ဘောအချက်အလက်များကို နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးထံ မျှဝေပေးခဲ့သည်ဟု အမေရိကန်သမ္မတဟောင်းဒေါ်နယ်ထရမ် ဖွဲ့စည်းခံရ

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၆ - အမေရိကန်သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်သည် ၂၀၂၁ခုနှစ် ဧပြီလတွင် အိမ်ဖြူတော်မှ ထွက်ခွာပြီး နောက် အမေရိကန်ချူကလီးယားရေငုပ်သင်္ဘောများအကြောင်းကို ဩစတြေးလျစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးထံ မျှဝေပေးခဲ့သည်ဟု ဖွဲ့စည်းခံထားရသည်။

ထရမ်၏ Mar-a-Lago အိမ်ရာတွင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် အရေးကြီးသည့်အချက်အလက်များကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်ဟု အေဘီစီရုပ်သံတွင် အောက်တိုဘာ ၆ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ ပုံမှန်လှည့်လည်နေသည့် ရေငုပ်သင်္ဘောများတွင် ချူကလီးယားထိပ်ဖူးမည်မျှတတ်ဆင်ထားကြောင်းနှင့် ရုရှား

ရေငုပ်သင်္ဘောများကို မည်မျှနီးနီးကပ်ကပ်ပစ်ခတ်နိုင်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်ဟု ဖွဲ့စည်းခံထားရသည်။

ထရမ်၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူကမူ ထရမ်မှာ ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှသာ လုပ်ဆောင်လေ့ရှိသည်ဟု ပြောသည်။ ထရမ်သည် အိမ်ဖြူတော်မှ ထွက်ခွာပြီးနောက် ခွဲခြားသတ်မှတ်ထားသော စာရွက်စာတမ်းများကို တရားမဝင်သိမ်းဆည်းမှုဖြင့် ဖွန့်လအတွင်းက တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။ ထရမ်မှာ လာမည့်နှစ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲပြန်ဝင်ရန် စီစဉ်ထားမှုကြောင့် အရေးကြီးသည့်အချက်အလက်များအပေါ် ထရမ်၏ ကိုင်တွယ်မှုကို မီဒီယာများက အာရုံစိုက်နေကြသည်။



အမေရိကန် သမ္မတဟောင်းဒေါ်နယ်ထရမ်ကို ပရက်ဒါလုပ်ငန်းစုပိုင်ရှင် အန်တိုနီပရက်ဒါ၊ ဩစတြေးလျ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း စကော့မော်ရစ်ဆင်တို့နှင့်အတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ် အိုဟိုင်းဆိုးပြည်နယ်တွင် တွေ့ရစဉ်။

အင်နီအိတ်ချီကေ

ယခုနှစ်အတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသား ၁ ဒသမ ၂၉ သန်းခန့် ပြည်ပသို့ အလုပ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်

မနီလာ အောက်တိုဘာ ၆ - ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီမှ ယနေ့အထိ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသား အနည်းဆုံး ၁ ဒသမ ၂၉ သန်းခန့် ပြည်ပသို့ အလုပ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်

ယခင်နှစ်ထက် ၃၇ ဒသမ ၄၆ ရာခိုင်နှုန်းပိုများကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်ရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားဌာနက တာဝန်ခံ ဟန့်စံကက်ဒက်က အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

နယ်စပ်တစ်ဆင့်သွားရောက်သည့် အလုပ်သမား ၉၆၆၄၇၉ ဦးနှင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းခရီးဖြင့် သွားရောက်သူ ၃၂၄၉၄ ဦးရှိပြီး အလုပ်သမားအများဆုံးသွားရောက်သည့် နိုင်ငံများအနက် ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့ ပါဝင်ကြောင်း



လူဆာကာ အောက်တိုဘာ ၆ - မိမိတို့အဖွဲ့ကို လိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီရန် ဆရာအသစ် ၈၀၀၀ ကျော် လိုအပ်

ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့သည့်နှစ်အတွင်း ဆရာသစ် ၃၀၄၉၆ ဦးကို စုဆောင်းနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်အတွက် ဆရာသစ် ၄၅၀၀ ကို စုဆောင်းနိုင်ခဲ့သည်ဟု ပညာရေးဝန်ကြီး ခေါက်ဂလက်စ်ရာကလီမာက ပြောသည်။ ကျောင်းသားများကို ပိုမိုလက်ခံနိုင်မည့် အခမဲ့ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုဝါဒအတွက် ဆရာများ ပိုမိုလိုအပ်ကြောင်း အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ၎င်းကပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းကဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ကက်ဒက်၏ အဆိုအရ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းလုပ်ကိုင်ရန် သွားရောက်သူ အများဆုံးဖြစ်ပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးနှင့်သက်ဆိုင်သော အလုပ်သမားများမှာ ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဖိလစ်ပိုင်အလုပ်သမား ၂၀၅၇၀၄၀ ကို ပြည်ပသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်။

ယခုနှစ် ပထမကိုးလအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ဆန်တင်ပို့မှုနှုန်း စံချိန်သစ်တင်

ဟန့်ဇိုင်း အောက်တိုဘာ ၆ - ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမကိုးလအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ဆန်တင်ပို့မှုနှုန်းမှာ ၃၄ နှစ်အတွင်း ဝင်ငွေအမြင့်ဆုံးအဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၆၆ ဘီလီယံရှိခဲ့ရာ တစ်နှစ်ထက် ၄၀ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဝန်ကြီးဌာနက အောက်တိုဘာ ၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဇန်နဝါရီလမှ စက်တင်ဘာလအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ဆန်ဆန်တန်ချိန် ၆ ဒသမ ၆ သန်း

တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ပျမ်းမျှ ဆန်တင်ပို့မှုဈေးနှုန်းမှာ လွန်ခဲ့သည့် သုံးလပတ်အတွင်း တစ်တန်လျှင် ၅၅၃ ဒေါ်လာရှိပြီး ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ကာလတွက်ထက် ၁၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း သိရသည်။ ဖိလစ်ပိုင်၊ တရုတ်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့မှ ပထမရှစ်လအတွင်း ဗီယက်နမ် ဆန်ထွက်ကုန်များ အများဆုံးဝယ်ယူကြကြောင်း သိရသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ပြီးခဲ့သည့် သုံးလပတ်အတွင်း ဆန်အမျိုးအစားအားလုံး၏ တန်ချိန်

၇ ဒသမ ၅ သန်းမှ ၇ ဒသမ ၈ သန်းအထိ တင်ပို့နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။



မိုင်းအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်သူများအား ထောက်ပံ့ရေး ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ တတိယအကြိမ်ညီလာခံကို ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမည်

ဖနောင့်ပင် အောက်တိုဘာ ၆ - မြေမြှုပ်မိုင်းနှင့် အခြားသောဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရသူများအား မသန်စွမ်းမှုအခွင့်အရေးအရ အကူအညီပေးရေး ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ တတိယအကြိမ် ညီလာခံကို ကမ္ဘောဒီးယားက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆင့်မြင့်အရာရှိတစ်ဦးက အောက်တိုဘာ ၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

မြို့တော် ဖနောင့်ပင်၌ အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသော အဆိုပါ ညီလာခံသည် နိုင်ငံနှင့် ဒေသပေါင်း ၄၅ ခုမှ ကိုယ်စားလှယ်များကို ဖိတ်ကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိုင်းအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်သည့် အရေးယူမှုများနှင့် ထိခိုက်သူများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့၏ ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) လီသုက ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် စစ်ကျန်မြေမြှုပ်မိုင်းနှင့် ပေါက်ကွဲရေးပစ္စည်းများကြောင့် ထိခိုက်မှုအဆိုးဆုံးဆုံး နိုင်ငံများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည်။ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် ပြီးဆုံးခဲ့သော ဆယ်စုနှစ်သုံးခုကြာ စစ်ပွဲနှင့် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများမှ ခန့်မှန်းခြေမြေမြှုပ်မိုင်းနှင့် အခြားခဲယမ်းမီးကျောက် ၄ ဒသမ ၆ သန်းခန့် ကျန်ရှိခဲ့သည်။ မေးလ်တက္ကသိုလ်၏ အဆိုအရ ၁၉၆၇ ခုနှစ်မှ ၁၉၇၃ ခုနှစ်အတွင်း အမေရိကန်သည် ကမ္ဘောဒီးယားရှိ နေရာပေါင်း ၁၁၃၇၆ ခုတွင် ဖုံး ၂၃၀၅၁၆ လုံးခန့် ကြိုချခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။

၁၉၇၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ မြေမြှုပ်မိုင်းနှင့် စစ်ကျန်ခဲယမ်းများ ပေါက်ကွဲမှုများကြောင့် လူပေါင်း ၁၉၈၂၁ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ၄၅၂၀၅ ဦးတို့၏ ခန္ဓာအစိတ်အပိုင်းများ ထိခိုက်ပြတ်တောက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးသစ်ချ်က ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတောင်ပိုင်း၌ လှေတိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွားပြီးနောက် လေးဦးပျောက်ဆုံးနေ

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၆ - အိန္ဒိယနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ကီရာလာပြည်နယ်၏ ကမ်းရိုးတန်း၌ လှေတိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် အခြားလူသုံးဦးကို ကယ်ဆယ်ခဲ့ပြီး ငါးဖမ်းသမားလေးဦးထက်မနည်း ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း အာဏာပိုင်များက အောက်တိုဘာ ၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အဆိုပါလှေမှာ အောက်တိုဘာ ၅ ရက် သန်းခေါင်ယံက ကိုချီခရိုင် မှုနစ်ဘစ်ဆိပ်ကမ်း၏ မြောက်ဘက် ရေမိုင် ၁၁ မိုင်ခန့်အကွာတွင် တိမ်းမှောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လှေတိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့နှင့် ကီရာလာငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ပျောက်ဆုံးနေသည့်ငါးဖမ်းသမားလေးဦးကို ရှာဖွေရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လှေပေါ်၌ ငါးဖမ်းသမား ခုနစ်ဦးရှိပြီး သုံးဦးကို အခြားငါးဖမ်းလှေများက ကယ်ဆယ်ခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနရှိ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်းများ၌ သင်တန်းဆင်းပွဲများကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေး ဦးစီးဌာန ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း ၂၄ ကျောင်း တို့၌ အဆင့်မြင့်အိမ်တွင်းမှု စက်ချုပ်သင်တန်း၊ ရိုးရာကျပ်ခတ်သင်တန်းနှင့် အခြေခံလက်ရက်ကန်း သင်တန်းဆင်းပွဲတို့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ လှိုင်ကော်မြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် ကယား ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင်၊ ဘားအံမြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ မုဒုံမြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် မွန် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ ပုသိမ်မြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း (ယာပုံ)၊ ကျိုင်းတုံမြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် ကြိတ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ခိုင်ဝင်း၊ လားရှိုးမြို့ သင်တန်း ကျောင်းတွင် အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် နိုင်နိုင်ဦး၊ မိုင်းဆတ်မြို့ သင်တန်း ကျောင်းတွင် အမှတ် (၁၄) စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲမှု ဌာနချုပ် စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် အေးမင်းဦး၊ ကြိုင်ကြီးငူမြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင်



ကရင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းသူကျော်၊ ဆိုက်ခေါင်မြို့ သင်တန်း ကျောင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးစိန်ဝင်း၊ ခန္တီးမြို့ သင်တန်း ကျောင်းတွင် အခြေချစစ်ဗျူဟာအဖွဲ့ စစ်ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး မြင့်မောင်မောင်၊ လဟယ်မြို့ သင်တန်း ကျောင်းတွင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဝင်းတို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကျန်

ဒေသများမှ အမျိုးသမီးငယ်များကို နေထိုင်စားသောက် ရေးနှင့် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများအား စရိတ်ငြိမ်း ဖြင့် စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင် နိုင်ရန် အပ်ချုပ်စက်များကို အရစ်ကျရောင်းချပေးပြီး ရန်ကုန်၊ မန္တလေး စသည့် မြို့ကြီးများရှိ အထည်ချုပ် စက်ရုံများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်သည်အထိ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးသည့် အပြင် သင်တန်းထူးချွန်သူများအား သင်တန်း ကျောင်းမှ အပ်ချုပ်စက်တစ်လုံးစီ ဆုချီးမြှင့်ပေးသည်။ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာ သင်တန်းကျောင်း ၂၄ ကျောင်းတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၈ ရက်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၆ ရက်အထိ ရက်သတ္တ ၂၂ ပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ရာ သင်တန်းသူ ၇၆၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဘဏ္ဍာ နှစ်တစ်နှစ်လျှင် သင်တန်းနှစ်ကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေး လျက်ရှိပြီး သင်တန်းကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်ချိန်မှ ယခုသင်တန်းအထိ သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၉၅၈၇၅ ဦး သင်ကြားလေ့ကျင့် ရွေးထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

(၁၉)ကြိမ်မြောက် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် နဂါးလှေလှော်ပြိုင်ပွဲက ကြေးတံဆိပ်တစ်ခုထပ်မံဆွတ်ခူးရရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆

တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် (၁၉)ကြိမ်မြောက် အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲများကို သတ်မှတ်နေရာများ ၌ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး ယနေ့ ဒေသ စံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီတွင် ဝမ်ကျိုးမြို့ Wenzhou Dragon Boat Center ၌ နဂါးလှေလှော် (Dragon Boat) အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး မိတာ ၁၀၀၀ (၁၂)

တက်လှော်ပြိုင်ပွဲများကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ် ကော်မတီ အထွေထွေအတွင်းရေး မှူး အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုအဖွဲ့များ တက်ရောက်အားပေးသည်။ အမျိုးသား မိတာ ၁၀၀၀ (၁၂) တက်လှော်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်တွင် ပြိုင်ပွဲဝင် (၁၁) သင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ရာ အင်ဒိုနီးရှားအသင်းက



ဒုတိယနှင့်တောင်ကိုရီးယားအသင်း က တတိယရရှိခဲ့ကြပြီး မြန်မာ အသင်းက အဆင့် (၆) နေရာ ရရှိခဲ့ သည်။ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီ တွင် ကျင်းပသည့် ပိုက်ကျော် မြင်းပြိုင်ပွဲ အမျိုးသားသုံးယောက် တွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်အဖြစ် မြန်မာ အသင်းနှင့် အိန္ဒိယအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ မြန်မာ အသင်းက နှစ်ပွဲပြိုင်ပြီး လည်း ကောင်း၊ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အမျိုးသမီး သုံးယောက် အုပ်စု ပွဲစဉ်တွင် သုံးသင်း တစ်အုပ်စုဖြင့်

ပွဲစဉ်အဖြစ် ထိုင်းအသင်းနှင့် မြန်မာအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစား ကြရာ ထိုင်းအသင်းက နှစ်ပွဲပြိုင် မြင့်လည်းကောင်း အင်ဒိုနီးရှား ကောင်း၊ အမျိုးသမီး မိတာ ၁၀၀၀ (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ မှ အားကစားနည်း ခုနစ်နည်းတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ယနေ့ အထိ ရွတ်ဆိုတစ်ခု၊ ကြေး တံဆိပ်နှစ်ခု စုစုပေါင်း ဆုတံဆိပ် သုံးခုရရှိထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်



ရေတာရှည်မြို့နယ်၌ မြေပဲနှင့်မတ်ပဲ အထွက်ကောင်း မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

ရေတာရှည် အောက်တိုဘာ ၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၂-၂၀၂၄ ခုနှစ် ဆောင်း သီးနှံ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းပြည့်စုံကျော်လွန်စေရေးအတွက် မြေပဲနှင့် မတ်ပဲ အထွက်ကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ယွန်းလှိုလယ်ယာအထောက်အကူပြုစခန်း မန်နေဂျင်းဥက္ကဋ္ဌတို့က ဦးဆောင်မျိုးစေ့၏ ခြံတွင် ပြုလုပ်သည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဥက္ကာသန်း က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုနှင့် မိမိတို့ ဒေသ၌ မြေပဲ၊ မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်းနှင့် ကြဲသီးနှံ လေးမျိုးကို ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ပြည့်စုံကျော်လွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု လာမည့် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် ရည်မှန်းထားသောသီးနှံများ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ပြည့်စုံကျော်လွန်စေရေးအတွက် မိမိတို့မြို့နယ်

စိုက်ပျိုးကြီးကြပ်မှုကော်မတီအနေဖြင့် အထူးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသည့် တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် စိုက်ပျိုးရာ တွင် မျိုးကောင်း မျိုးသန့်များ အသုံးပြုစိုက်ပျိုးရန်၊ စိုက်ချိန်နောက်မကျ စေရန်၊ မြေပြုပြင်ရာတွင် စနစ်တကျပြုပြင်ပြီး သွင်းအားစုများထည့် သွင်းအသုံးပြုရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားပြီးနောက် တောင်သူများ အား မြေပဲနှင့် မတ်ပဲ အထွက်ကောင်းမျိုးသန့်မျိုးစေ့များ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သည်။ (ယာပုံ)

ဆက်လက်၍ ယွန်းလှိုလယ်ယာအထောက်အကူပြုစခန်း မန်နေဂျင်း ခါရိုက်တာ ဦးအောင်မျိုးဦးက ဆောင်းသီးနှံကန်ထိရိုက်ပြုလုပ်မည့် အစီအစဉ်ကိုရင်းလင်းပြောကြားပြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာ သည့် တောင်သူများက ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍



သိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

အမှတ် (၅)၊ အောက်တိုဘာလ၊ ၂၀၂၃၊ တန်ခိုး-၈၀၀ ကျပ်

English for Students

ကြေးမုံသတင်းစာတွင် အထူးကဏ္ဍအဖြစ် ဖော်ပြပါရှိသော

SUPPLEMENT လေ့လာစရာ အင်္ဂလိပ်စာ

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စနစ်သစ် အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်း စာမေးပွဲပေးခွင့်ပံ့ပိုးမှုအညီ ပြုစုထားသည်။

Grade-5 မှ Grade-12 အထိ တန်းစဉ်ထွက်ပြီ။

Ph : 018-387961, 018-376442, 09 269006353, 09 981163924

ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများအတွက် အထူးအစီအစဉ် ရှိသည်။ ကိုယ်တားလှယ်ယူလိုသူများ ဆက်သွယ်ပါ။

အဓိကသီးနှံများ ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်ပြည့်မီရေး မျိုးကောင်းမျိုးသန့်မျိုးမြေပဲများပေးအပ်

ပဲခူး အောက်တိုဘာ ၆ ကြီးမြို့ ဘောနက်ကြီးကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်း အဓိကသီးနှံ အုပ်စုနှင့် လက်ပံခွန်ကျေးရွာ များ ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် ပြည့်မီရေး အထွက်ကောင်းမျိုး ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရေးနှင့် စိုက် နည်းစနစ် မှန်ကန်စေရေးအတွက် အောက်တိုဘာ ၃ ရက် မွန်းလွဲ ပိုင်းက မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ အဖွဲ့ဝင်များသည် ဘောနက်ကြီးကျေးရွာ ဝေနေ ယူသုခ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း

တိုက်တွင် ဘောနက်ကြီးကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ပဲခူးမြို့နယ်စိုက်ပျိုး ရေးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းအောင် ကျော်က မိမိတို့မြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် အဓိကသီးနှံငါးမျိုး ဖြစ်သည့် မြေပဲ၊ ပဲတိစိမ်း၊ မတ်ပဲ၊ ဝါနှင့်ကြံသီးနှံများအနက် ပဲတိ စိမ်း၊ ကေ ၅၆၀၂၊ မတ်ပဲ ၁၉၄၅ ကေနှင့် မြေပဲ ၁၄၀၂၀ စိုက်ပျိုးသွားရန် ရည်မှန်းလျာထား ပါကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရာတွင်လည်း မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ အသုံးပြု စိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက်ချိန်နောက်မကျ စေရေး၊ မြေပြုပြင်ရာတွင် စနစ် တကျပြုပြင်ပြီး သွင်းအားစု များ ထည့်သွင်းအသုံးပြုစေရေး အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။



အာမခံအလုပ်သမားတစ်ဦး၏ အလုပ်ခွင် မတော်တဆထိခိုက်မှုအတွက် အကျိုးခံစားခွင့်ထုတ်ပေး



ထို့နောက် ပထမအကြိမ် အဖြစ် ဘောနက်ကြီး ကျေးအုပ်စု အတွင်းရှိ မြေပဲစိုက်မည့်တောင်သူ များ၏ ကေ ၇၀ အတွက် အထွက် နှုန်းကောင်းသည့် မျိုးကောင်း မျိုးသန့် မျိုးမြေပဲ တင်း ၄၂၀ ကို ပဲခူးမြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြီးကြပ် မှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးထွန်းအောင်ကျော်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ပေးအပ်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ လက်ပံခွန် ကျေးရွာအုပ်စု ကင်းချောင်း ကျေးရွာမဟာဥက္ကဋ္ဌရာရံဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ လက်ပံခွန်ကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်း ရှိ တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ အထွက်နှုန်းကောင်း မျိုးများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပြီး လက်ပံခွန်ကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်းရှိ မြေပဲစိုက် မည့် တောင်သူများ၏ ကေ ၅၀ အတွက် အထွက်နှုန်းကောင်းသည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးမြေပဲ တင်း ၃၀၀ ကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သက်ထက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆ မကွေးမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသည့် အာမခံအလုပ်သမားတစ်ဦး၏ အလုပ်ခွင်အတွင်း မတော်တဆ ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိသူအတွက် အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှု အကျိုးခံစားခွင့် ပေးအပ်ပို့ကိုင် မကွေးမြို့ ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအရာရှိ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မြတ်မြတ်ဦးက ၂၀၂၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေပါ အကျိုးခံစားခွင့်များ ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအရာရှိ မြို့နယ်ရုံးခွဲ တာဝန်ခံဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဝေဝေဝင်းနှင့် တာဝန်ခံဆရာဝန် ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်သီသီထွန်းတို့က အလုပ်ခွင်အတွင်း မတော်တဆထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည့် အာမခံအလုပ်သမား ဦးမျိုးလှိုင်ဝင်း (V Power လျှပ်စစ် ဓာတ်အား မြန်ဖြူရေး) အတွက် အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှု အကျိုးခံစားခွင့် ငွေကျပ် ၃၀၅၇၀၀၀ ကျော်ကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (အပေါ်ပို)

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 ခေတ္တစာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
 သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
 စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိမ့်သိမ့်မိုး
 တာဝာပြန် - မြို့စန့်နွေး၊ တင်လင်းအောင်
 စာတည်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
 အကြီးတန်း - ဟိန်းထက်မော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
 သတင်းထောက်များ - ဝေသူနွယ်၊ ဇော်ပိုင်းအောင်၊ ခင်ဖြူထွေး
 အယ်တန်း - တင်စိုး
 သတင်းထောက်များ - စာတိုပုံ
 သတင်းထောက် - သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့၊
 စာပြင် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့၊
 စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့၊
 အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့၊
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
 www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး: ၀၆၇-၃၆၁၂၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၆၇-၃၆၁၃၊ မက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၊ ရန်ကင်းရုံး-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းဆုံ(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ စာတိုက်ဆရာတော်အမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ မန်နေဂျာ: ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ ဖုန်းအရင်း: ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ မြေကြီးမြို့ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၀၊ ၀၆၇-၃၆၁၁၊ မြန်မာ့အလင်း: ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax: ၀၁-၆၆၀၄၅၆

MYANMAR Digital News

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၆ - ၁၀ - ၂၀၂၃

စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ (ရန်ကင်း)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၂၅၅ ကျပ် ၂၃၃၅ ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၃၂၅ ကျပ် ၂၃၇၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၁၉၄၅ ကျပ် ၁၉၉၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၂၀၄၅ ကျပ် ၂၀၉၅ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့ မြောက်ပိုင်းတွင် တစ်ဆင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေး အားအသင့် အတင့်မှ အားကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေးအားနည်းနေသည်။ မိုး/ဇလ

ရန်ကင်းစတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၉၀၀	၉၀၀၀	၅၆	၅၂၄၄၀၀
MTSH	၃၀၅၀	၂၉၅၀	၁၅၃၈	၄၆၁၄၅၀၀
MCB	၀	၀	၀	၀
FPB	၁၇၀၀	၁၇၀၀	၁၁၀၂	၁၈၃၃၅၀၀
TMH	၂၄၀၀	၂၄၀၀	၃၂၀	၇၆၈၀၀၀
EFR	၂၁၅၀	၂၁၀၀	၈၄၄	၁၇၉၂၈၀၀
AHPC	၄၈၀၀	၄၈၀၀	၄၂၆	၂၀၄၄၈၀၀
MAEPC	၁၅၅၀	၁၅၅၀	၆၀၃	၁၁၀၅၅၅၀

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

(ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ ဒီမိုကရေစီဆိုတာ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး အကြားအလပ်မရှိ ပါဝင်ဖော်ဆောင် ရခြင်းဖြစ်တာကြောင့် ကဏ္ဍအသီးသီး မှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု အရေးကြီးပြီး ဒီလို ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် ကြိုးပမ်းရာမှာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသား အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ လိုအပ်မှာပဲ ဖြစ်တယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် က ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော (၇၈)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

National Database အဖြစ် တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုဘဝလုံခြုံမှုကို ပိုမိုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆
National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက် အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အသင်းအဖွဲ့များမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက မီဒီယံကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ *



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ငြိမ်းချမ်းရေးတံခါး ဆက်ပြီး ဖွင့်ထားဆဲပါ

တန်ဖိုးမြင့်ပါးထုတ်ကုန် နည်းပညာများ မျှဝေနေသည့် ဧယျာသီရိမြို့နယ်မှ ပါးလက်မှုနည်းပညာလုပ်ငန်း

ဆောင်းပါး စာ ၁၀

သေးငယ်လတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း စာ ၁၆

အာဂ္ဂလား ပူဆယ်ခြေစစ်ပွဲ ယနေ့စတင်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်း ပါလက်စတိုင်းနှင့် စတင်ကစားရမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆
၂၀၂၄ အာဂ္ဂလား ပူဆယ်ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် (ယနေ့) တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် ပါလက်စတိုင်းအသင်းနှင့် စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စု (E) တွင် ကျရောက်နေပြီး ယင်းအုပ်စု ပွဲစဉ်များကို တာဂျစ်ကစွတန်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ *